

សង្ខេបគោលនយោបាយ

ការអនុវត្តគោលការណ៍បរិស្ថាន សង្គម និងអភិបាលកិច្ច (ESG)
របស់គ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជា

(ការសិក្សាតាមដានលើការអនុវត្ត)

ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២៣

១. សេចក្តីផ្តើម

គ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជា បានចាប់ផ្តើមផ្លាស់ប្តូរការយកចិត្តទុកដាក់របស់ខ្លួន ផ្តើមចេញពីម្ចាស់ភាគហ៊ុនទៅគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធ ដែលភាគច្រើនតាមរយៈការកែប្រែរចនាសម្ព័ន្ធអភិបាលកិច្ចដើម្បីរួមបញ្ចូលនូវឥរិយាបថក្នុងការទទួលខុសត្រូវចំពោះសង្គម។ គ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជាកំពុងវិវត្តន៍ពីស្ថាប័នផ្តោតលើប្រាក់ចំណេញ ទៅជាស្ថាប័នដែលមានការទទួលខុសត្រូវចំពោះសង្គម។ មានការកើនឡើងនូវអាកប្បកិរិយានៃការគិតគូរលើគោលការណ៍បរិស្ថាន សង្គម និងអភិបាលកិច្ច (ESG) និងគោលការណ៍និរន្តរភាពក្នុងចំណោមគ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជា។ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានដាក់ចេញនូវក្របធនាគារកម្ពុជា ដើម្បីដាក់បញ្ញត្តិលើវិស័យធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុឱ្យនៅក្នុងលក្ខណៈមាននិរន្តរភាពខ្ពស់ ហើយក្រោយមកគំនិតផ្តួចផ្តើមហិរញ្ញវត្ថុប្រកបដោយនិរន្តរភាពនៅកម្ពុជា (CSFI) ត្រូវបានដាក់ចេញ ដើម្បីបង្កើតបន្ថែមទៀតនូវគោលការណ៍ណែនាំដល់គ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជា។ គោលការណ៍និរន្តរភាពហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា (CSFP) ដែលកើតចេញពីគំនិតផ្តួចផ្តើមខាងលើ ត្រូវបានគេដឹងថាមានគោលការណ៍សំខាន់ៗចំនួន៩ ប៉ុន្តែគោលការណ៍ទាំងនេះមានលក្ខណៈជាការស្ម័គ្រចិត្តជាជាងតម្រូវការជាកាតព្វកិច្ចផ្លូវច្បាប់។ បន្ថែមលើសពីនេះ មូលបត្របំណុលបែកតែងក៏កំពុងត្រូវបានដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់នៅក្នុងទីផ្សារហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជាផងដែរ។

គោលបំណងនៃការសិក្សានេះ គឺដើម្បីតាមដានថាតើមានការនាំយកអនុសាសន៍ពីរបាយការណ៍ក្នុងឆ្នាំ ២០២១ទៅអនុវត្តឬទេ និងដើម្បីចងក្រងជាឯកសារនូវខុត្តមាននៃការអនុវត្តគោលការណ៍ ESG នៅក្នុងវិស័យធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជា។ វិធីសាស្ត្រសិក្សាបែបគុណភាពត្រូវបានប្រើប្រាស់ដើម្បីកត់ត្រានូវរឿងរ៉ាវនិងការរៀបរាប់អំពីការអនុវត្តនូវគោលការណ៍ ESG របស់គ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជា។ ការជ្រើសរើសសំណាកតាមគោលបំណងត្រូវបានប្រើក្នុងការជ្រើសរើសបុគ្គលនិងស្ថាប័នទទួលខុសត្រូវក្នុងការឆ្លើយតបបទសម្ភាសដែលរួមមាន ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា សមាគមធនាគារនៅកម្ពុជា ធនាគារអេស៊ីប៊ីជា ធនាគារមិន និងអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលមួយចំនួនទៀត។ ការណាត់ជួបត្រូវបានរៀបចំដើម្បីធ្វើបទសម្ភាសស៊ីជម្រៅនៅក្នុងខែកញ្ញាក្នុងឆ្នាំ២០២២។

២. ការរកឃើញសំខាន់ៗនិងការពិភាក្សា

- ទោះបីជាមានអនុស្សរណៈនៃការយោគយល់គ្នា (MOU) នៅឆ្នាំ២០១៦ ក៏ដោយ ក៏ផែនការការងារលម្អិតដែលបង្ហាញពីសកម្មភាពជាក់លាក់ មិនទាន់ត្រូវបានបង្ហាញជាសាធារណៈនៅឡើយ។ របាយការណ៍ឆ្នាំ២០២១ បានណែនាំឱ្យ NBC, ABC, និងក្រសួងបរិស្ថាន (MoE) ត្រូវសហការគ្នាដើម្បីបង្កើតផែនការការងាររួមដ៏ទូលំទូលាយមួយ។ ផែនការនេះនឹងបម្រើដល់ការកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងគូសបញ្ជាក់ពីគំនិតផ្តួចផ្តើមសំខាន់ៗដែលមានគោលបំណងរួមបញ្ចូលការអនុលោមតាមបរិស្ថាន និងសង្គមនៅក្នុងវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។
- គេឃើញមានការអនុវត្តគោលការណ៍ ESG មួយចំនួនក្នុងចំណោមគ្រឹះស្ថានធនាគារនិងហិរញ្ញវត្ថុនៅកម្ពុជាកន្លងមក។ ក្នុងចំណោមធនាគារចំនួន៣៤ ដែលបានដាក់របាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ២០២១ របស់ខ្លួនទៅធនាគារជាតិ មានតែរបាយការណ៍ចំនួន២៨ទេ ដែលអាចឱ្យសាធារណជនទាញយកមកអានបាន។ ក្នុងចំណោមរបាយការណ៍ដែលបានសិក្សា មានរបាយការណ៍ចំនួន៦ ដែលមិនឃើញមានការបញ្ជាក់អំពីសកម្មភាពណាមួយឬការប្រតិបត្តិលក្ខខណ្ឌពាក់ព័ន្ធណាមួយនៃការទទួលខុសត្រូវចំពោះសង្គមរបស់ស្ថាប័នទាំងនោះទេ។
- ខណៈពេលដែលក្រុមបរិស្ថាន និងធនធានធម្មជាតិឆ្នាំ២០២៣ បានណែនាំពីទិដ្ឋភាពមួយចំនួនដែលទាក់ទងនឹងការអនុលោមតាម ESG នោះ បច្ចុប្បន្ននេះមិនទាន់មានការណែនាំជាក់លាក់ណាមួយដែលផ្តល់សម្រាប់ស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុក្នុងរឿងនេះនៅឡើយទេ។ ការដាក់បញ្ចូលពាក្យ "ការវាយតម្លៃហានិភ័យនិរន្តរភាព" នៅក្នុងក្រុមនេះ បង្កប់ន័យការតភ្ជាប់ទៅនឹងគោលគំនិតនៃ ESG ប៉ុន្តែនិយមន័យផ្លូវការមិនត្រូវបានបញ្ជាក់ច្បាស់លាស់នោះទេ។ ការណែនាំដំបូងនេះគឺជាការវិវឌ្ឍជាវិជ្ជមាន ប៉ុន្តែក្រុមនេះមិនបានបញ្ជាក់លម្អិតអំពីវិធានការជាបន្តបន្ទាប់ដែលនឹងបកប្រែការវាយតម្លៃនេះទៅជាការអនុវត្តជាក់ស្តែងនោះនៅឡើយដែរ។
- ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (NBC) បានបង្ហាញការប្តេជ្ញាចិត្តកាន់តែខ្លាំងឡើងចំពោះការពិចារណាលើការអនុវត្ត ESG និងវិធានការអនុលោមភាពដែលពាក់ព័ន្ធតាមរយៈការយកចិត្តទុកដាក់ជាផ្លូវការ និងការខិតខំប្រឹងប្រែងយ៉ាងសំខាន់ៗ។ ខណៈពេលដែល MoU ត្រីភាគីស្តីពីគំនិតផ្តួចផ្តើមហិរញ្ញវត្ថុប្រកបដោយនិរន្តរភាពកម្ពុជា (CSFI) ដែលពាក់ព័ន្ធនឹង NBC នៅតែមានសុពលភាព ការវិវឌ្ឍថ្មីៗបង្ហាញថា NBC បាននិងកំពុងបន្តយ៉ាងសកម្មនូវការគិតគូរអំពី ESG និងបញ្ហាអនុលោមភាពដែលពាក់ព័ន្ធ។
- មានការរីកចម្រើនគួរឱ្យកត់សម្គាល់ក្នុងការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹង និងផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាលបច្ចេកទេសលើបញ្ហា ESG ក្នុងចំណោម BFIs ។ ការរកឃើញថ្មីៗនេះបង្ហាញថាមានគំនិតផ្តួចផ្តើមនិងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងជាផ្លូវការមួយចំនួន ដើម្បីផ្សព្វផ្សាយចំណេះដឹងនិងការបណ្តុះបណ្តាលអំពី ESG ដល់ធនាគារជាសមាជិក។
- ពាក្យ ESG មានពាក្យថ្មីសម្រាប់ BFIs នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ប៉ុន្តែមានការអនុវត្តបែបបរិយាប័ន្នជាមួយផ្នែកខ្លះទាក់ទងនឹង CSR រហូតមកដល់ពេលនេះ។ អ្នកចូលរួមក្នុងការសិក្សាបានបង្ហាញពីការខ្វះខាតការយល់ដឹងទាក់ទងនឹងធាតុផ្សំជាក់លាក់នៃ ESG និងរបៀប ឬវិធីសាស្ត្រដែល

ពួកគេអាចអនុវត្តបាននៅក្នុងវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ពួកគេ បានស្គាល់និងយល់ពីគោលគំនិតនៃ CSR ហើយបានទទួលស្គាល់ថាវាជាមធ្យោបាយមួយក្នុង ការរួមចំណែកដល់សង្គមនៅក្នុងតំបន់ដែលពួកគេប្រតិបត្តិការ។

- ក្នុងចំណោម BFI ជារឿយៗមានការភ័ន្តច្រឡំរវាង CSR និង ESG ។ មានការព្រួយបារម្ភ កាន់តែខ្លាំងឡើងទាក់ទងនឹងផលប៉ះពាល់នៃសកម្មភាពសាជីវកម្មលើសុខុមាលភាពបរិស្ថាន និងសង្គម។ អ្នកចូលរួមដែលបានសម្ភាសមានទំនោរយល់ឃើញថា CSR និង ESG ជាគំនិតតែ មួយដែលអាចផ្លាស់ប្តូរបាន និងពិបាកក្នុងការបែងចែករវាងពាក្យទាំងពីរនេះ។ ការខ្វះខាតភាព ច្បាស់លាស់នេះអាចបណ្តាលមកពីការយល់ដឹង និងការចែករំលែកព័ត៌មាននៅក្នុងស្ថាប័នរបស់ ពួកគេនៅមានកម្រិត ក៏ដូចជាអវត្តមាននៃការណែនាំដ៏ទូលំទូលាយពីស្ថាប័ននិយតកម្មដូចជា NBC, ABC, និង MoE ជាដើម។
- ការអនុវត្តជាក់ស្តែងនៃទិដ្ឋភាពសង្គម (S) និងអភិបាលកិច្ច (G) នៃ ESG គឺមានភាពទូលំ ទូលាយជាងបើប្រៀបធៀបទៅនឹងទិដ្ឋភាពបរិស្ថាន (E) ។ ESG គ្របដណ្តប់តំបន់ផ្សេងគ្នាទាំង បីនេះ។ រាជរដ្ឋាភិបាលបានដាក់កាតព្វកិច្ចយ៉ាងទូលំទូលាយ និងមានប្រសិទ្ធភាពលើ BFI ឯក ជន ក្នុងគោលបំណងបង្កើតប្រព័ន្ធ និងការអនុវត្តដែលមានលក្ខណៈស្តង់ដារ។ កិច្ចការនេះធានា ថាសេវាធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងតំបន់ និងសកល លោក សម្រាប់ប្រសិទ្ធភាព ភាពស្របច្បាប់ និងសមត្ថភាពក្នុងការសម្របសម្រួលប្រតិបត្តិការ ទាំងក្នុង និងក្រៅប្រទេស។
- ភាពនៅមានកម្រិតនៃលទ្ធផលរយៈពេលវែងសំខាន់ៗទាក់ទងនឹងការអនុវត្ត ESG ក្នុងចំណោម BFI អាចត្រូវបានកំណត់ដោយគុណលក្ខណៈទូទៅ និងមិនជាប់កាតព្វកិច្ចច្បាប់នៃគោល ការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុប្រកបដោយនិរន្តរភាពនៅកម្ពុជា (CSFPs)។ គោលការណ៍ទាំងនេះត្រូវបានគេ រកឃើញថាមានលក្ខណៈទូលំទូលាយ និងដោយស្ម័គ្រចិត្ត ដោយផ្តល់នូវមូលដ្ឋានគ្រឹះជាក់ស្តែង តិចតួចសម្រាប់ការអនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។ ការសិក្សាបានបង្ហាញថាការឆ្លើយតបរបស់ សមាជិកធនាគារចំពោះ CSFPs បានបង្ហាញពីវឌ្ឍនភាពនៅមានកម្រិត។ ផ្ទុយទៅវិញ ធនាគារ បានបន្តផ្តោតលើសកម្មភាព CSR ជាប្រចាំដោយមិនធ្វើការកែតម្រូវសំខាន់ៗ ដើម្បីតម្រឹម ជាមួយ CSFPs នៅឡើយទេ។
- មានសុទ្ធិដ្ឋិនិយមទាក់ទងនឹងការអនុវត្តការអនុវត្ត ESG ក្នុងចំណោម BFI ប៉ុន្តែការលើកទឹក ចិត្តដែលមានស្រាប់សម្រាប់ការអនុវត្តហាក់ដូចជាតឹងរឹងនិងនៅមានកម្រិត។ អ្នកចូលរួមដែល បានសម្ភាសបានសម្តែងថា ESG បានបន្ថែមតម្លៃដល់ប្រតិបត្តិការរបស់ពួកគេ ប៉ុន្តែបានទទួល ស្គាល់ថាវាត្រូវការការវិនិយោគដ៏សំខាន់ៗទាក់ទងនឹងធនធានហិរញ្ញវត្ថុ និងធនធានមនុស្ស។ នៅ ក្នុងបរិបទនៃការអនុវត្តដោយស្ម័គ្រចិត្ត ការផ្តល់នូវការលើកទឹកចិត្តមានសារៈសំខាន់ណាស់ក្នុង ការទទួលស្គាល់ និងផ្តល់រង្វាន់ដល់អ្នកដែលទទួលយកគំនិតផ្តួចផ្តើម ESG យ៉ាងសកម្ម។
- ការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់ក្រសួងបរិស្ថាន (MoE) ក្នុងការលើកកម្ពស់ការអនុវត្ត ESG និងធានាការ អនុលោមតាមច្បាប់នៅក្នុងវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុបានធ្វើឱ្យមានការវិវឌ្ឍខ្លះ ប៉ុន្តែមិនមាន

ច្រើនទេ។ ទោះបីជា MoU ត្រីភាគីដែលបានចុះហត្ថលេខាក្នុងឆ្នាំ២០១៦ ក៏ដោយ ក៏មានលទ្ធផលជាក់ស្តែងមានកម្រិតពីក្រសួងបរិស្ថាន ទាក់ទងនឹងការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹង និងការរួមបញ្ចូលការអនុវត្ត ESG ទៅក្នុងប្រតិបត្តិការរបស់ BFI ។ នៅមានភាពកម្រិតនៅឡើយក្នុងការចាត់តាំង ការកំណត់ ការណែនាំ ឬកិច្ចប្រជុំផ្លូវការ ដើម្បីជួយសម្រួលដល់វឌ្ឍនភាពនៅក្នុងវិស័យនេះ។

- ធនាគារ ARDB បានបង្ហាញពីការចាប់ផ្តើមជាវិជ្ជមាន និងលើកទឹកចិត្តនៅក្នុងបរិបទនៃការផ្តល់ប្រាក់កម្ចីបែតង។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ការផ្តោតអារម្មណ៍នៃការអនុវត្តនេះ ជាចម្បងលើការពង្រីកការផ្តល់ជូនផលិតផលរបស់ខ្លួនជាជាងការធានានូវការប្រកាន់ខ្ជាប់យ៉ាងតឹងរឹងចំពោះការអនុលោមតាម ESG ដែលតម្រូវឱ្យមានទាំងធនាគារ និងអតិថិជនរបស់ខ្លួន។ ខណៈពេលដែលការផ្តល់ប្រាក់កម្ចីបែតងប្រហែលជាមិនទាន់ទទួលបានការទទួលស្គាល់ថាជាការអនុវត្តស្តង់ដារ ESG វាបង្ហាញថា BFI មួយចំនួនកំពុងឆ្ពោះទៅរកការផ្តល់អាទិភាពដល់ការការពារបរិស្ថាន និងការគិតគូរអំពីភពផែនដី។ ដើម្បីពង្រឹងការអនុវត្ត ESG របស់ខ្លួនបន្ថែមទៀត ARDB គួរតែពង្រឹងប្រព័ន្ធ និងដំណើរការផ្ទៃក្នុងរបស់ខ្លួន ដើម្បីជំរុញការរួមបញ្ចូលគោលការណ៍ ESG នៅទូទាំងស្ថាប័ន។
- ដើម្បីបង្កើតក្របខ័ណ្ឌច្បាស់លាស់សម្រាប់ BFI ដែលមានមូលដ្ឋានលើ ESG វាចាំបាច់ក្នុងការបញ្ចូលធាតុផ្សំសំខាន់ៗទៅក្នុងប្រព័ន្ធផ្ទៃក្នុងនៃស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ និងធនាគារ។ សមាសធាតុទាំងនេះរួមមានគោលនយោបាយ យុទ្ធសាស្ត្រ និងផែនការ អង្គភាពដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះការអនុវត្ត ESG បែងចែកថវិកាប្រចាំឆ្នាំ យន្តការត្រួតពិនិត្យនិងរាយការណ៍ ក៏ដូចជាប្រព័ន្ធគាំទ្រ និងលើកទឹកចិត្តសម្រាប់អតិថិជន។ ធាតុទាំងនេះមានសារសំខាន់ណាស់សម្រាប់ការបង្កើតក្របខ័ណ្ឌ ESG ដ៏ទូលំទូលាយ និងមានប្រសិទ្ធភាពនៅក្នុងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ និងធនាគារ។

៣. អនុសាសន៍

- ដោយសារអវត្តមាននៃគោលការណ៍ណែនាំជាក់លាក់សម្រាប់ការវាយតម្លៃហានិភ័យនិរន្តរភាព វាចាំបាច់ក្នុងការដោះស្រាយគម្លាតនេះ និងបង្កើតគោលការណ៍ណែនាំ ឬឧបករណ៍ជាបន្តបន្ទាប់ដែលផ្តល់ទិសដៅ និងការណែនាំច្បាស់លាស់ដល់ស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ និងធនាគារ។
- NBC គួរពិនិត្យមើល MoU និងសហការជាមួយ ABC និង MoE ដើម្បីស៊ើបអង្កេតជម្រើសគោលនយោបាយ និងការអនុវត្តទាក់ទងនឹងការអនុវត្ត ESG សម្រាប់ BFI ។ កិច្ចការនេះត្រូវបានណែនាំឱ្យមានការចូលរួមពីអ្នកប្រឹក្សាខាងក្រៅដើម្បីបង្កើតជម្រើសជាច្រើន និងស្នើយុទ្ធសាស្ត្រសម្រាប់ការអនុវត្តគោលការណ៍ ESG ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពក្នុងវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុរបស់កម្ពុជា។
- អនុលោមតាមបទប្បញ្ញត្តិនៃ MoU ឆ្នាំ២០១៦ NBC, ABC, និង MoE គួរតែផ្តល់សារសំខាន់ជាចម្បងដល់ការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងជាសាធារណៈ និងការលើកកម្ពស់ការកសាងសមត្ថភាពលើការអនុវត្ត ESG ក្នុងចំណោម BFI និងសាធារណជនទូទៅ។

- NBC, ABC, និង MoE ត្រូវបង្កើតគោលនយោបាយ ឬគោលការណ៍ណែនាំច្បាស់លាស់ដែលបង្ហាញពីតម្រូវការ ESG សម្រាប់វិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ - ជាស្តង់ដារអប្បបរមាដែលនឹងត្រូវបង្កើតឡើង។ គោលការណ៍ណែនាំទាំងនេះគួរតែលើកកម្ពស់ការអនុវត្តល្អបំផុត (ឧត្តមានុវត្តន៍) និងបង្កើតប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យដឹងមាំមួម ដើម្បីធានាបាននូវការប្រកាន់ខ្ជាប់ និងអនុលោមភាព។
- NBC, ABC, និង MoE ត្រូវស្វែងរកការលើកទឹកចិត្តដើម្បីលើកកម្ពស់ និងពង្រឹងគោលការណ៍ ESG នៅក្នុងវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។ កិច្ចនេះអាចរាប់បញ្ចូលទាំងគោលនយោបាយសារពើពន្ធ ឬការអនុវត្តការវាយតម្លៃដែលធ្លាប់មានអនុវត្តនៅក្នុងតំបន់។ តាមរយៈការសិក្សាគំរូដែលទទួលបានជោគជ័យនៅក្នុងតំបន់ជិតខាង NBC, ABC, និង MoE អាចទទួលបានការយល់ដឹងក្នុងការរចនា និងអនុវត្តគោលនយោបាយសារពើពន្ធដែលមានប្រសិទ្ធភាព ឬការអនុវត្តដែលជាគំរូល្អ។
- NBC និង ABC គួររៀបចំកិច្ចប្រជុំទៀងទាត់ជាមួយក្រសួងបរិស្ថាន ដើម្បីធានាបាននូវវឌ្ឍនភាពជាបន្តបន្ទាប់ក្នុងការផ្តល់ការណែនាំ ការបណ្តុះបណ្តាល និងការបង្កើតគោលនយោបាយសម្រាប់ BFI ទាក់ទងនឹងការអនុវត្ត ESG ។ កិច្ចប្រជុំទាំងនេះត្រូវធ្វើឡើងនៅចន្លោះពេលបីខែម្តង ដើម្បីរក្សាសន្ទុះក្នុងការជំរុញគំនិតផ្តួចផ្តើម ESG ។ កិច្ចប្រជុំគួរតែអនុញ្ញាតឱ្យភាគីពាក់ព័ន្ធផ្លាស់ប្តូរព័ត៌មានថ្មីៗ ពិភាក្សាអំពីនិន្នាការដែលកំពុងកើតមាន និងពិភាក្សាអំពីបញ្ហាប្រឈមទាក់ទងនឹងការអនុវត្ត ESG ។
- ABC គួរពិចារណាលើការបង្កើតមូលនិធិ ESG ដើម្បីបង្កើតមូលនិធិសម្រាប់ការកសាងសមត្ថភាព និងការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងអំពីការអនុវត្ត ESG ។ មូលនិធិអាចត្រូវបានផ្តល់មូលនិធិតាមរយៈថ្លៃជាសមាជិកភាព ឬការបរិច្ចាគពីធនាគារដែលចូលរួមជាសមាជិក ឬភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗទៀត។ មូលនិធិអាចត្រូវបានបែងចែកសម្រាប់ការប្រើប្រាស់ជាយុទ្ធសាស្ត្រដើម្បីគាំទ្រដល់ការរួមបញ្ចូល ESG នៅក្នុងវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងការកសាងសមត្ថភាពតាមរយៈកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាល និងការបង្កើតសម្ភារអប់រំនានា។
- ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និង ABC សហការជាមួយក្រសួងបរិស្ថាន នៅពេលណានិងក្នុងករណីចាំបាច់ ក្នុងការត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំនូវការអនុវត្ត ESG នៃស្ថាប័នសមាជិករបស់ពួកគេ។ កិច្ចនេះនឹងជួយកំណត់នូវចំណុចសម្រាប់ការកែលម្អ និងផ្តល់ការណែនាំតាមគោលដៅ។ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាគួរបង្កើតឱ្យមានប្រព័ន្ធតាមដានទៀងទាត់ក្នុងការវាយតម្លៃនូវការប្រតិបត្តិ ESG របស់សមាជិកធនាគាររបស់ខ្លួន ដោយមានការវាយតម្លៃក្នុងចន្លោះពេលណាមួយ ការប្រមូលព័ត៌មាននិងទិន្នន័យ និងការវិភាគទៅលើសន្ទស្សន៍សំខាន់ៗរបស់ EGS។
- NBC និង ABC គួរជំរុញឱ្យ BFI ចុះឈ្មោះជាមួយផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា (CSX) ដើម្បីជួយសម្រួលដល់ការរៀបចំរួមធន និងបង្កើនចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន។ កិច្ចនេះនឹងបង្កើតឱកាសសម្រាប់ BFI ដើម្បីធ្វើពិធីកម្មប្រភពមូលនិធិរបស់ពួកគេ និងទាក់ទាញការវិនិយោគដែលស្របតាមគំនិតផ្តួចផ្តើមប្រកបដោយនិរន្តរភាព និងបែកចែក។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖

វេទិកានៃអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលស្តីពីកម្ពុជា អាសយដ្ឋានអគារលេខ៖ ៩-១១, ផ្លូវ ៤៧៦, ស/ក ទួលទំពូង១, រាជធានីភ្នំពេញ, ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា តាមរយៈទូរស័ព្ទ (+៨៥៥) ២៣ ២១៤ ៤២៩ ឬ តាមរយៈអ៊ីម៉ែល: info@ngoforum.org.kh គេហទំព័រ៖ www.ngoforum.org.kh

គាំទ្រដោយ៖

